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Betreft: Advies jeugdraad met betrekking tot de nutskosten regeling voor 

jeugdverenigingen 

De nutskosten regeling voor jeugdverenigingen is een dossier van lange adem. Het begon 
allemaal in 2018 op het debat georganiseerd door de jeugdraad. Daar beweerde voormalig 
schepen van Jeugd Harold Vanheel dat voor alle verenigingen de nutskosten door de 
gemeente betaald werden, de jeugdhuizen beweerden het tegendeel. Ondertussen is het 
duidelijk dat de jeugdhuizen het meeste zelf betalen (met verschillende regelingen), de 
jeugdbewegingen inderdaad niks betalen met uitzondering van de scouts (deels door 
verhuur, deels door eigendom lokalen). 

We zijn ondertussen 3 jaar later en er is nog steeds niets veranderd, als jeugdraad vinden 
we dat hoog tijd is voor actie, meerdere verenigingen kreunen onder de druk van de hoge 
kosten die de laatste tijd alleen maar hoger worden. We hopen dan ook dat er snel een 
oplossing kan komen. 

Het gemakkelijkste voor jeugdverenigingen is natuurlijk vragen dat de gemeente alles 
betaalt en dan is de kous af. Dit was duidelijk ook de intentie van het vorige bestuur. Het is 
in onze ogen niet alleen een gemakkelijke vraag maar ook het enige juiste om nu te doen. 
We hebben hier natuurlijk goede redenen voor: 

● In ons memorandum van 2018 schreven we al het volgende: 
Een gemeentebestuur gaat er vaak van uit dat een jeugdhuis extra inkomsten heeft. 
Het feit dat dit vaak niet zo is, maakt een jeugdhuis kwetsbaar en weinig flexibel in 
haar werking. Zo moet ze zorgen voor inkomsten uit drankverkoop en/of zaalverhuur 
om te blijven bestaan. Een uitgebreidere financiering zou zorgen voor  sterkere 
jeugdhuizen die meer kunnen inspelen op projecten, in plaats van enkel in te zetten 
op output. 

Voorzie werkbare budgetten voor ondersteuning, vorming, inhoudelijke werking en 
infrastructuur. Zo maak je inkomsten uit drankverkoop of zaalverhuur niet 
noodzakelijk voor de werking van het jeugdhuis. 

Hier is nog niets van in huis gekomen in onze ogen, het zou dan ook een eerste stap 
zijn in de goede richting om de jeugdhuizen volledig te verlossen van deze grote en 
ongelijke kosten 

● Voor de 2 Chiro’s zou het moeten bijdragen aan nutskosten een besparing zijn vanuit 
de gemeente. De timing hiervoor kan niet slechter, na bijna 2 jaar corona is er 
serieus gesneden in de financiële reserves. Hier nog een extra besparing bovenop 
doen kan echt niet. 

● Een van de argumenten die we al gehoord hebben is de schrik voor verspilling. Als 
alles gratis is gaat de jeugd alles maar op doen, want de gemeente betaalt toch… Dit 
argument is een serieuze onderschatting van onze jeugdvrijwilligers. Ze gaan elk 
weekend verantwoord om met honderden leden, ze organiseren meerdaagse 
kampen en weekends, organiseren meerdere events per jaar en dit allemaal 
belangeloos. Waarom zouden ze dan niet verantwoord kunnen omspringen met 
water, elektriciteit en verwarming? Daarboven zouden we afgelopen jaren toch 



moeten doorhebben dat ecologie hoog op de agenda staat van vele jongeren (denk 
maar aan de klimaatmarsen). En moest het vertrouwen toch zo laag zijn in onze 
vrijwilligers bouw dan een zekerheid in in de gebruiksovereenkomst. Als blijkt dat een 
vereniging ineens buitensporig veel verbruikt kan dat altijd afgestraft worden. 

● Als laatste is er natuurlijk de begroting, deze extra uitgaven zijn niet voorzien. We 
snappen dat een begrotingswijziging niet op 1,2,3 gebeurt maar we kunnen ons niet 
ontdoen van de indruk dat deze kosten van enkele duizenden euro’s per jaar echt 
wel te vinden zijn in een begroting van tientallen miljoenen per jaar. 

Moest het bestuur toch niet akkoord gaan met ons voorstel zouden we graag een 
gedetailleerd antwoord krijgen met uitgebreide redenering. 
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